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ROMÂNIA 

JUDEŢUL MUREŞ 

COMUNA GURGHIU 

CONSILIUL LOCAL GURGHIU 
Gurghiu,  str. Petru Maior,  nr. 8,  jud. Mureş 

tel. 0265 536 003   fax. 0265 536 094  e-mail: gurghiu@cjmures.ro 

www.comunagurghiu.ro 
________________________________________________________________________________________________________________ 

 

PROCES   VERBAL 

încheiat astăzi,  10 decembrie  2020, cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a 

Consiliului Local Gurghiu 

 

  

 Prin Dispoziţia Primarului nr. 212 din data de  02 decembrie   2020 şi a Convocatorului 

nr.  7873 din 20 noiembrie 2020, Primarul Comunei Gurghiu, Boar Laurenţiu Dumitru, a 

convocat Consiliul Local Gurghiu, judeţul Mureş, în Şedinţă Ordinară, pentru data de 10 

decembrie  2020, orele 14,00, în Sala Mare de şedinţe  a Primăriei Gurghiu, str. Petru Maior, nr. 

8, având următorul 

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al Comunei 

Gurghiu pentru anul 2020 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea completării Anexei nr. 1 la HCL nr. 49/22.10.2019 

privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcționare a Consiliului Local 

Gurghiu  

3. Proiect de hotărâre pentru participarea Comunei Gurghiu la Programul Operațional 

Infrastructura Mare (POIM), Axa Prioritară 8 Sisteme inteligente şi sustenabile de 

transport al energiei electrice şi gazelor naturale, Obiectivul Specific 8.2 Creşterea 

gradului de interconectare a Sistemului Naţional de Transport a gazelor naturale cu alte 

state vecine și pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru  proiectul 

„ÎNFIINȚARE SISTEM INTELIGENT DE DISTRIBUȚIE GAZE NATURALE ÎN 

COMUNA GURGHIU, JUDEȚULMUREȘ” 

 

 

 

Participă următorii consilieri:  Benkö Aurora, Bodor Ibolya Olimpia, Buţiu Lucian, Costea 

Ovidiu-Călin, Dumbrava Nicolae Francisc, Dumbravă Vasile, Hărșan Ioan-Eugen, Hărșan 

Viorel-Mihail, Illyés-Kantor Zoltan, Kiss Tibor-Stefan, Pop Călin-Vasile, Pop Ioan, Suciu 

Maria, Șiara Marius-Eugen, Șuteu Vasile-Ovidiu  
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Lipsește motivat:  

 

Dintr-un total de 15 consilieri, fiind prezenţi 15 şedinţa este declarată statutară. 

 

 

 Este supus spre aprobare Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Local 

Gurghiu din data de 26 noiembrie 2020, si se votează: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

În continuare se dă citire Proiectului Ordinii de zi, se supune la vot şi  se votează 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

Este aprobată ordinea de zi pentru ședința Consiliului Local Gurghiu din data de 10 

decembrie  2020 

 

    Se trece la punctul 1 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind rectificarea 

bugetului de venituri și cheltuieli al Comunei Gurghiu pentru anul 2020 

 

Domnul Primar în calitate de inițiator al proiectului de hotărâre prezintă modificările 

propuse în cadrul rectificării bugetare, și anume virarea de credite de la un capitol la altul şi în 

cadrul aceluiaşi capitol bugetar în cuantum de 3.000 lei pentru achiziția de tablouri, expoziția 

intitulată ”Paznici de vânătoare, de pe Valea Gurghiului și împrejurimi- vânători de 

poveste și mărturiile lor” .  

 

 Nemaifiind luări de cuvânt și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, 

buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi 

urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a 

proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

Este aprobată Hotărârea nr. 69 din 10 decembrie 2020 privind rectificarea Bugetului de 

Venituri și Cheltuieli al Comunei Gurghiu 

Se trece la punctul 2 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind aprobarea completării 

Anexei nr. 1 la HCL nr. 49/22.10.2019 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi 

funcționare a Consiliului Local Gurghiu  

Domnul Primar în calitate de inițiator al proiectului de hotărâre prezintă modificările propuse în 

Regulamentul de organizare și funcționare al Consiliului Local, și anume, măsuri pentru 

limitarea distribuirii de materiale din cadrul lucrărilor consiliului local, fără acordul acestuia și 

cu respectarea datelor cu caracter personal pentru membri consiliului local și aplicarea de 
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sancțiuni în cazul încălcării acestor măsuri. Se pot realiza filmări și înregistrări de către firme 

autorizate care să realizeze aceste transmisii, Consiliul Local fiind o instituție de prestigiu în 

cadrul comunității locale iar lucrările acestuia poate participa oricine iar documentele emise sunt 

publice. 

 Domnul consilier Buțiu Lucian intervine și afirmă că în cazul în care nu se vor realiza 

transmisii ale ședințelor de consiliu se va interpreta că aceste măsuri s-au luat pentru a o 

împiedica pe doamna consilier Benkö Aurora să filmeze ședințele consiliului local. 

Domnul Primar răspunde că într-adevăr, atitudinea doamnei consilier Benkö Aurora a dus la 

propunerea acestor modificări deoarece este inadmisibil să se facă afirmații pe rețele de 

socializare chiar după prima ședință că în cadrul Consiliului Local nu este respectată Constituția 

țării. Se poate realiza filmări și transmite imagini dar acest lucru să fie realizat de o firmă 

autorizată. 

 Domnul consilier Buțiu Lucian dorește să afle dacă acest lucru va implica și costuri. 

Domnul Primar răspunde că se va face o solicitare de oferte dar toate serviciile for fi realizate 

contracost și în baza unui contract. 

 Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen intervine și afirmă că se face ceea ce se dorește 

atâta timp cât este o majoritate. 

Domnul Primar îl întreabă dacă este de acord să se filmeze și să fie transmise doar părți din 

aceste filmări. 

Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen răspunde că nu, categoric nu este de acord. 

Doamna consilier  Benkö Aurora  intervine și afirmă că a transmis în direct toată ședința, iar 

dacă se va contracta filmarea ședințelor, să se contracteze cu o firmă din Comuna Gurghiu. 

Domnul Primar răspunde că și dânsul este de aceiași părere să fie promovate firmele locale dar, 

nu sunt înregistrate astfel de firme pe raza Comunei Gurghiu. 

Doamna consilier Benkö Aurora intervine și afirmă că în cazul în care se vor face înregistrări 

video, acestea să fie transmise  în direct. 

Domnul consilier Buțiu Lucian intervine și întreabă dacă se poate instala o cameră video a 

primăriei care să realizez înregistrarea și transmisia. 

Domnul Primar răspunde că dacă acest lucru este legal se poate realiza. 

 Nemaifiind luări de cuvânt și având avizul comisiei pentru pentru administrație publică, 

juridică, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor şi libertăților cetățenilor se propune 

supunerea la vot a proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 1 
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Este aprobată Hotărârea nr. 79 din 10 decembrie 2020 privind aprobarea completării Anexei 

nr. 1 la HCL nr. 49/22.10.2019 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcționare a 

Consiliului Local Gurghiu 

Se trece la punctul 3 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre pentru participarea Comunei 

Gurghiu la Programul Operațional Infrastructura Mare (POIM), Axa Prioritară 8 Sisteme 

inteligente şi sustenabile de transport al energiei electrice şi gazelor naturale, Obiectivul Specific 

8.2 Creşterea gradului de interconectare a Sistemului Naţional de Transport a gazelor naturale cu 

alte state vecine și pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru  proiectul 

„ÎNFIINȚARE SISTEM INTELIGENT DE DISTRIBUȚIE GAZE NATURALE ÎN COMUNA 

GURGHIU, JUDEȚUL MUREȘ” 

 

Domnul Primar în calitate de inițiator al proiectului de hotărâre amintește membrilor consiliului 

local faptul că acest proiect este inițiat încă din vechiul mandat iar prin această extindere se 

dorește realizarea unei rețele de gaz natural în toate localitățile comunei. Este vorba de o 

investiție de peste 62 milioane lei. Nu este sigur că se va obține finanțarea dar se va e pune 

proiectul. 

 În acest context domnul Primar informează membri noi ai consiliului local cu privire la 

stadiul celorlalte proiecte aflate în derulare și a obligațiilor financiare pe care acestea le impun. 

 Domnul consilier Buțiu Lucian dorește să afle dacă acest proiect include și branșamente 

populației, în contextul în care Guvernul intenționează să elimine taxele de branșare la rețeaua 

de gaz. 

 Domnul primar răspunde că în cadrul proiectului este prevăzută realizarea doar a rețelei 

principale, fără branșamente.  

 Nemaifiind luări de cuvânt și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, 

buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi 

urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a 

proiectului de hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 15 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

Este aprobată Hotărârea nr. 71 din 10 decembrie 2020 pentru participarea Comunei Gurghiu 

la Programul Operațional Infrastructura Mare (POIM), Axa Prioritară 8 Sisteme inteligente şi 

sustenabile de transport al energiei electrice şi gazelor naturale, Obiectivul Specific 8.2 Creşterea 

gradului de interconectare a Sistemului Naţional de Transport a gazelor naturale cu alte state 

vecine și pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru  proiectul „ÎNFIINȚARE 

SISTEM INTELIGENT DE DISTRIBUȚIE GAZE NATURALE ÎN COMUNA GURGHIU, 

JUDEȚUL MUREȘ” 

 

Nemaifiind puncte pe Ordinea de zi se trece la Diverse: 
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1. Domnul Primar prezintă scrisoarea de mulțumire din partea Parohiei ortodoxe Cașva, 

pentru sprijinul financiar acordat în anul 2020, cu mențiunea că în fiecare an s-a acordat 

sprijin financiar de aceiași valoare, tuturor cultelor de pe raza comunei. 

2. Domnul Primar informează membrii consiliului local cu privire la serviciile de utilitate 

publică oferite cetățenilor și a taxelor pe care aceștia sunt obligați să la achite pentru 

susținerea acestor servicii. 

3. Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen dorește să afle ce număr de asistați sunt în prezent 

înregistrați la nivel de comună. 

Domnul  Primar răspunde că din cadrul persoanelor asistate social fac parte persoanele 

încadrate în grad de handicap grav cu asistent personal care au posibilitatea angajării 

unui asistent personal sau pot primi o indemnizație de handicap. Încadrările în grad de 

handicap se fac de către Comisia de încadrare  a DGASPC Mureș, în baza unei 

documentații medicale și o anchetă socială întocmită de compartimentul de asistență 

socială din cadrul Primăriei Gurghiu. În ceea ce privește beneficiarii de ajutor social la 

momentul actual sunt active aproximativ 40 de dosare. Acordarea acestui beneficiu social 

se face în baza unei anchete sociale iar dacă sunt persoane apte de muncă în familie 

acestea au obligația de a efectua ore de muncă în folosul comunității. 

Domnul consilier Șiara Marius-Eugen întreabă dacă printre beneficiarii de ajutor social 

sunt și familii ai căror membrii sunt plecați la muncă în străinătate. 

Domnu Primar răspunde că nu, dosarele acelor familii sunt încetate la data la care vreun 

membru a plecat la muncă în străinătate.  De asemenea nu se încadrează familiile care au 

peste 20 ari grădină intravilan  sau peste 2 ha teren agricol, deși se încadrează din punct 

de vedere financiar. În acest moment s-a implementat serviciul de acordare a 2 mese 

calde săptămânal persoanelor peste 75 de ani și cu o pensie sub 800 lei lunar. Beneficiarii 

pachetelor alimentare și de igienă  primite  în cadrul programului POAD sunt bine 

stabiliți în lege iar acordarea lor nu se face preferențial, la alegerea autorităților locale, ci 

pe liste nominale bine stabilite. 

Din partea comunei au fost distribuite măști de protecția încă de la începutul perioadei de 

pandemie, atât persoanelor vârstnice cât și elevilor prin intermediul unităților de 

învățământ și tuturor persoanelor care au participat la campania de depunere a cererilor 

APIA, care s-au prezentat la primăriei și nu aveau mască facială, pentru a proteja 

personalul instituției și cetățenii. Acestea au fost subvenționate din bugetul local 

deoarece din anul 2009 nu s-au mai primit finanțări de către comună din partea 

Guvernului pentru investiții, inclusiv iluminatul public stradal s-a realizat din fonduri 

proprii în cadrul unui proiect multianual.  

4. Doamna consilier Benkö Aurora exprimă părerea că toți consilierii trebuie să facă parte 

dintr-o comisie, conform codului administrativ . 

Domnul Primar răspunde că toate hotărârile adoptate sunt supuse controlului de legalitate 

din partea Prefectului județului iar daca sunt probleme legate de nerespectarea legii 

aceștia notifică consiliul local cu privire la acest aspect, iar dacă doamna consilier 
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consideră că această hotărâre este nelegală poate de pune o sesizare în contencios 

administrativ. 

Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen intervine și își exprimă intenția de a renunța la 

calitatea de membru a comisiei juridice din aceleași considerente . 

Domnul consilier Pop Ioan intervine și afirmă că se simte jignit de faptul că în cadrul 

ședințelor domnul Primar, în momentul în care informează membrii noi ai consiliului 

local, se adresează doar consilierilor PSD nu și celorlalți membri noi din consiliu. 

Domnul Primar răspunde că nu a intenționat să îi individualizeze doar pe membrii PSD ci 

s-a adresat tuturor membrilor consiliului local.  

  

Nemaifiind alte luări de cuvânt, domnul  Primar mulțumeşte pentru prezență iar domnul  

consilier POP CĂLIN-VASILE , în calitate de preşedinte de şedință, declară şedința închisă 

 

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,           CONTRASEMNEAZĂ, 

              POP CĂLIN-VASILE                       SECRETAR GENERAL, 

       Oprea Maria 
 

 

 

 


